
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 05.12.2024 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 05.12.2024, o 15:00 hod, zasadacia miestnosť TIC  

Program: 

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie  
3. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné)  
4. Spoločná návšteva Vianočného mestečka na námestí 

Zasadnutie komisie sa začalo o 15:00 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., p. František Hollý, Mgr. Miroslav Duchoň, , Ing. 
Štefan Králik, Mgr. Marián Vetrák, Ing. Jarmila Králová, PhD., MVDr. Róbert Rathouský, PhD. 

Neprítomní - ospravedlnení: prof. Ing. Viera Paganová, PhD. 

Neprítomní bez ospravedlnenia: Mgr. Ján Greššo  

Ďalej prítomní: Mgr. Jozef Gallik, PhD. – zapisovateľ Komisie ŽP  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie:  

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
Pani predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP v priestoroch TIC – Turistické 

informačné centrum a prítomných zároveň oboznámila s navrhnutým programom, v zmysle zaslanej 
pozvánky. Skonštatovala, že komisia, vzhľadom na počet prítomných členov, je uznášaniaschopná. 
Následne členovia komisie, s právom hlasovať, súhlasom odhlasovali navrhnutý program rokovania bez 
zmien. 
 
Hlasovanie:  za: 8  proti: 0 zdržal sa: 0 

 
2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
 

Pani predsedníčka skonštatovala priebežné splnenie všetkých uznesení, ktoré mali termín 
dokončenia do zasadnutia komisie.  
 
2.1. podnet p. Šimoneka - Vodná ul. areál ZŠ Tulipánová (uznesenie č. 41/2024 zo dňa 10.10.2024) 
  

Predsedníčka komisie požiadala člena, p. Duchoňa, aby prítomných informoval o stave a riešení 
podnetu, resp. aké kroky boli doposiaľ vykonané. Pán Duchoň oboznámil prítomných členov o tom, ako 
dopadlo stretnutie za účelom kontroly zvislého dopravného značenia v Starom parku ul. Vodná vjazd do ZŠ 
Tulipánová. Zo stretnutia na tvare miesta, za prítomnosti zástupcu z odboru dopravy MsÚ, vyšlo najavo, že 
naozaj je dopravná značka „Chodník pre chodcov a cyklistov (C9a)“ umiestnená neštandardne, nakoľko je 
osadená na začiatku parku a obslužná komunikácia na vjazd do areálu ZŠ je cca 20 m za touto značkou. 
Nachádza sa tu aj odstavná plocha pre rybársky dom, ktorý najmä v čase platenia členského poplatku 
využívajú v hojnom počte členovia a tak vyťažuje túto plochu. Rybári sú však len sezónny problém. Pre 
odstránenie porušovania dopravného značenia je potrebné vyriešiť legálny vstup do areálu ZŠ, kde denne 
počas školského roku dovážajú rodičia svoje deti aj na mimoškolskú činnosť.  

V rámci kontroly tejto lokality príslušníkmi MsP pri 20 výjazdoch len v 6 prípadoch zaznamenali 
porušenie/nedodržiavanie dopravného značenia. Uložené boli 4 blokové pokuty a bolo vykonaných 11 
ústnych napomenutí.  

Najlepším riešením je posunutie dopravného značenia za vstup do areálu ZŠ, tak aby rodičia 
neporušovali zákon pri vození detí na krúžky/aktivity.  



Ako ďalšie možné riešenie by bolo osadiť pred bránu ZŠ dopravnú značku „zákaz vjazdu všetkým 
motorovým vozidlám“ s dodatkovou tabuľou „okrem tých s povolením školy“, čo by im umožňovalo vstup do 
areálu školy. Tento návrh však musí zvážiť odbor dopravy. 

Zároveň by tiež bolo vhodné, ak by škola mohla rodičom vydávať vstupné karty (napr. čipové) 
oprávňujúce na vstup do areálu ZŠ, za rampu. A taktiež v čase platenia členského poplatku, aby rybári 
neparkovali na nespevnených plochách. V tomto období bude aj zvýšené hliadkovanie v danej lokalite zo 
strany MsP, či nedochádza k porušovania zákona. Bola uvedená požiadavka, aby odbor dopravy požiadal 
o spoluprácu dopravnú políciu OR PZ, na spoluprácu pri výkone kontroly dodržiavania dopravného značenia.  
  
O 15:35 sa ospravedlnil p. Ing. Králik a opustil sedenie z dôvodu ďalšieho pracovného stretnutia.  
 
 Nakoniec členovia komisie dospeli v diskusii k záveru, že riešenie dopravného značenia je 
v kompetencii odboru dopravy a tiež komisie mobility. Samotná oprava cesty a chodníka patrí do 
kompetencie VMČ Staré Mesto, ktoré si ho musí po odsúhlasení zaradiť ako požiadavku/podnet od 
obyvateľa, a musí sa ňou zaoberať. Členovia komisie sa zhodli na názore, že je potrebné vyžiadať si oficiálnu 
informáciu – resp. stanovisko od odboru dopravy, kedy by malo dôjsť ku zmene a posunutiu dopravného 
značenia, a tiež informáciu o ďalšom postupe pri riešení podnetu.   
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 43/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala podnet Vodná ul. a žiada 
Odbor dopravy o stanovenie termínu, kedy bude dopravná značka „Chodník pre chodcov a cyklistov“ 
posunutá a tiež aký bude ďalší postup pri zmene dopravného značenia. Zároveň žiadame odbor dopravy 
požiadať OR PZ (dopravnú políciu) o súčinnosť kontroly dodržiavania značenia s vyššou intenzitou v období 
január-február.   

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
2.2. žiadosti na zapustené kontajnery „moloky“  
 
 Na komisiu ŽP boli doručené žiadosti o osadenie polopodzemných kontajnerov „molokov“, a to 
v lokalitách ulica Ďurčanského 22 (VMČ Chrenová), Janka Kráľa 49-51 (VMČ Staré Mesto), Hloboká 63 
(VMČ Čermáň). Tieto žiadosti boli uložené tiež na úložisku, aby sa s nimi členovia komisie oboznámili.  
 V rámci riešenej budovania molokov pani predsedníčka vysvetlila už zabehnutý postup, ako NSK 
postupuje pri riešení nových stojísk pre moloky. Do 31.01.2025 majú všetky VMČ čas na nahlásenie nimi 
navrhnutých lokalít, ktoré chcú zaradiť do poradovníka na výstavbu podzemných kontajnerov v danom roku. 
Pracovníci NKS dané lokality preveria, či technicky, dopravne a kapacitne vyhovujú na osadenie molokov 
(teda preverí existenciu sietí, dostupnosť motorového vozidla určeného na vyprázdňovanie molokov, 
dopravnú situáciu, a pod.).  
 Predsedníčka tiež informovala, že dozorná rada NKS, ktorá sa konala dňa 03.12.2024, doporučila na 
rok 2025 zrealizovať 10-12 nových stojísk v meste Nitra, v závislosti od ekonomického hospodárenia 
v minulom roku (Staré Mesto spolu 3 ks – Schurmanova, Janka Kráľa, MŠ Párovská/Vodná, Čermáň – 1 
lokalita, Chrenová – 1 lokalita – Ďurčanského, Diely – 2 lokality, Klokočina – 4 lokality + 1 rezervná). Platí 
však, že navrhnuté lokality musia spĺňať všetky technické, kapacitné aj dopravné požiadavky.  
 
Rozprava k tomuto bodu prebehla bez uznesenia.  
 
3. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 

 

3.1 „EKO ĎALEJ NITRA 2024“ – prezentácia zrealizovaných projektov grantového programu  

 Členom komisie bol preposlaný a uložený na cloude dokument = prezentácia zrealizovaných 
projektov grantového programu „EKO ĎALEJ NITRA 2024“, ktorého cieľom bolo podporiť 
verejnoprospešné aktivity a nápady občanov mesta Nitra za účelom: 

 zvyšovania a ochrany biodiverzity, 
 znižovania emisií oxidu uhličitého a prispôsobenia sa klimatickej zmene, 
 minimalizácie tvorby odpadu a zefektívnenie separovaného zberu komunálneho odpadu 
 zvyšovanie environmentálneho povedomia obyvateľov mesta Nitra. 



Program motivoval obyvateľov mesta Nitra, aby aktívne participovali pri ochrane a tvorbe životného 
prostredia a tým zlepšili kvalitu života v meste. Celkovo bolo v roku 2024 podporených 10 projektov, 
v celkovou sumou 17.000 Eur.  

Pani Králová zhodnotila, že je to prvý ročník a v prípade pokračovania bude profesionalita a hodnota 
projektov v ďalších ročníkoch len stúpať.  

V rámci diskusie k projektom zaznela aj požiadavka od členov komisie na lepšiu propagáciu 
grantového programu v dostatočnom predstihu pred vyhlásením výzvy a tiež počas jej trvania. Túto 
propagáciu doporučujeme zabezpečiť cez odbor propagácie na MsÚ v Nitre.  

Zároveň sa členovia komisie zhodli, že pre zvýšenie úrovne prihlásených projektov je nevyhnutné 
požiadať NKN – Nitriansku komunitnú nadáciu o prehodnotenie podmienok pre žiadateľov na získanie 
grantu, a to v spolupráci s komisiou ŽP. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 44/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala prezentáciu projektov 
grantového programu „EKO ĎALEJ NITRA 2024“ a berie ju na vedomie, odporúča pokračovať v tomto grante 
aj ďalej. Žiadame však o prehodnotenie podmienok grantu spoločne s komisiou ŽP a zlepšenie propagácie 
grantu v spolupráci s odborom propagácie MsÚ. 

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

3.2. zmena časového plánu zasadnutia komisie ŽP na r. 2025 

 Predsedníčka komisie informovala prítomných, že z dôvodu zmeny konania MZ – mestského 
zastupiteľstva, dochádza ku kolízii termínu rokovania MZ s komisiou ŽP v marci 2025 – 06.03.2025. Je 
potrebné, aby sa členovia komisie zhodli na inom termíne v mesiaci marec. Bol navrhnutý nový termín 
konania komisie, a to v utorok dňa 11.03.2025 (o 16:00 hod.) – tak, aby to vyhovovalo väčšine členov. Po 
krátkej diskusii a kontrole pracovných kalendárov ostatných členov, sa všetci prítomní zhodli na navrhnutom 
termíne. Predsedníčka informovala prítomných, že túto zmenu termínu predloží na schválenie MZ, ktoré sa 
bude konať dňa 12.12.2024. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 45/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti sa dohodli na zmene termínu konania 
komisie ŽP v mesiaci marec 2025, a to z pôvodného termínu 06.03.2025 na nový termín 11.03.2025 (o 16,00 
hod.).  

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

3.3. p. Blaško výsadba, lokalita Bratislavská ulica 

 Počas diskusie v bode rôzne padla otázka od členov komisie, či už bola zrealizovaná výsadba 
stromov z jarného zasadnutia, kde pán Blaško s manželkou žiadal určiť pozemky na výsadbu ovocných 
stromov. Po konzultácii mu bolo umožnené zrealizovať výsadbu na Bratislavskej ulici – a to podľa podmienok, 
ktoré zadá OŽP. Členovia komisie ale nedostali spätnú odozvu či k tejto výsadbe došlo, alebo nie.  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 46/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP o informáciu či bola 
vykonaná výsadba pána Blaška na Bratislavskej ulici, alebo či ju vôbec zvažuje vykonať.  

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

 

 



3.4. plocha zelene na kosenie 

 Pani poslankyňa Králová navrhla, aby si každé VMČ do konca roka premyslelo a navrhlo tie 
plochy/lokality, ktoré chce zahrnúť do údržby zelene, a to do termínu spracovania realizačnej zmluvy 
s ošetrovateľmi zelene.  

 Predsedníčka komisie požiadala zapisovateľa, aby si túto informáciu vyžiadal od každého VMČ. 

 

3.5 zníženie množstva KO, separovanie 

 Vzhľadom na návrhu od vedenia mesta, zvyšovať poplatok za komunálny odpad, žiadajú členovia 
komisie, na podnet pani Královej, do budúcnosti vymyslieť motivačný program na zníženie množstva odpadu 
a lepšiu separáciu odpadu. Veľká časť obyvateľov z dôvodu avizovaného zvyšovania poplatkov za smetné, 
z ich pohľadu bez zohľadnenia separácie, a aj na základe toho, že separujú a sľúbený efekt aspoň stagnácie 
poplatku neprichádza, uvažujú o tom, že úplne prestanú separovať odpad. Z tohto dôvodu je potrebná 
zvýšená propagácia, aby sa znížilo množstvo tvorby odpadu, zlepšilo sa jeho separovanie, aby sme za 
uskladnenie odpadu platili menej a dostali sa do úrovne nezvyšovania poplatku za KO. Na spropagovanie 
tejto problematiky žiadame o spoluprácu odbor propagácie spoločne s NKS. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 47/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada odbor propagácie a NKS 
o spoločnú propagáciu povedomia u obyvateľov mesta v oblasti zvyšovania separovania odpadov a tiež 
spôsobu znižovania vzniku odpadov.  

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

  

5. Záver, Spoločná návšteva Vianočného mestečka na námestí 

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným členom komisie za slušnú a vecnú diskusiu. Následne 
ukončila zasadnutie komisie ŽP. Prítomným členom komisie poďakovala za aktívnu prácu v komisii počas 
roku 2024 a popriala im pokojné vianočné sviatky v kruhu rodiny. Podľa dohody z minulej komisie, pozvala 
prítomných členov na prehliadku vianočného mestečka. 

Zasadnutie komisie sa skončilo o 17:09 hod.    

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 16.01.2025 od 15,30 hod, v priestoroch MsÚ 
v Nitre, v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

 

V Nitre, 12.12.2024 

 

    Ing. Martina Dubaiová, v.r. 

predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

  

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r., zapisovateľ komisie  


